
Ügyiratszám: 23-41/2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. június 22-én 13,00 órakor 
megtartott nyilvános testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
                       Fábián Gusztáv alpolgármester

Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Összesen:       4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria jegyző

1. napirendnél tanácskozási joggal jelen van: 
Takácsné dr. Kovács Éva jogi képviselő
Bachstedter Lívia közbeszerzési referens

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja.  Elmondja, hogy a kiküldött  napirendhez képest a 4. 
napirendet  szeretné  levenni,  illetve  lenne  egy  sürgősségi  indítványa:  Alapító  okiratokkal 
kapcsolatos határozathozatalok Előadó: Simonné Vitányi Mónika A sürgősségi indítványt az 
utolsó előtti helyen tárgyalnák. 
Észrevétel a napirenddel kapcsolatban?

Fábián Gusztáv
A negyedik napirendet miért kellett levenni?

Dr. Verbovszki Valéria
Az ábrahámhegyi körjegyzőség kiküldte a köztisztasági rendeletét. Kísérő levelében a törvény 
24. § (2) bekezdésére hivatkozik. Jogszabály azonban nem írja elő kötelezettségként, hogy a 
településeknek  véleményezniük  kell  a  rendelettervezetet,  hanem  a  megalkotott  rendeletet 
küldi  meg  tájékoztatásul.  Felhívta  a  körjegyzőséget,  ahol  azt  tájékoztatást  adták,  hogy 
véletlenül  küldték  meg  ugyanazzal  a  kísérőlevéllel  a  szomszédos  településeknek,  mint  a 
felügyelőségnek, akinek valóban véleményeznie kell. 

Simonné Vitányi Mónika
Az 1-2. napirendet zárt ülésre javasolja. 
Szavazásra teszi fel, hogy az 1. napirendi pontot zárt ülés keretében tárgyalják meg.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja, hogy az 1. napirendi pontot zárt ülés keretében tárgyalják meg. 

Mátraházi Zsuzsanna



Alpolgármester  úr  támogatásával  küldött  egy  kérést,  hogy  beszámolhassanak  a  vízügyi 
minisztériumban tett látogatásukról lévén, hogy ez érinti a közbeszerzőket is. 

Simonné Vitányi Mónika
Az  utolsó  napirend  keretében  szívesen  meghallgatják  a  beszámolót,  de  külön  napirend 
keretében nem. 

Dr. Verbovszki Valéria
Ehhez azt szeretné hozzátenni, hogy a képviselő-asszony nem megbízás alapján járt el, nem a 
képviselő-testületet képviselte. 

Simonné Vitányi Mónika
Szavazásra teszi fel a napirendet az ismertetett változásokkal együtt.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a napirendet az ismertetett változásokkal együtt elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

48/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata  Képviselő-testülete  2009. 
június  22-i  ülésének  napirendjét  az  alábbiak  szerint 
határozza meg: 

1. Közbeszerzési eljárást lebonyolító bemutatkozása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2. Szociális ügy (zárt ülés) 
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Rendőrkapitányság kinevezésének támogatása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4.  A  helyi  önkormányzati  rendeletek  „A  belső  piaci 
szolgáltatásokról”  szóló  2006/123/EK  irányelv 
rendelkezései szerinti felülvizsgálatának ütemezése
     Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5. Belső ellenőrzési jelentés és a javaslatok realizálásáról 
szóló  jelentés  tudomásulvétele,  az  intézkedési  terv 
jóváhagyása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármestser
6. 2009. évi költségvetési rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
7. Alapító okiratokkal kapcsolatos határozathozatalok
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
8. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Napirend

3. Rendőrkapitány kinevezésének támogatása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika 
A  képviselő-testület  tagjai  megkapták  az  ezzel  kapcsolatos  anyagot.  Kérdés  ezzel 
kapcsolatban? (kérdés nincs)



Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Rendőrségről szóló 1994. XXXIV. törvény III. fejezet (2) bekezdése alapján támogatja Dr. 
Smura János r. alezredesnek a Tapolcai Rendőrkapitányság kapitányává történő kinevezését.
A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a határozatot a Veszprém Megyei Rendőr-
főkapitányság Humánigazgatási Szolgálatának küldje meg. Felelős: polgármester Határidő: 
azonnal
Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

50/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Rendőrségről szóló 1994. XXXIV. törvény III. fejezet (2) 
bekezdése  alapján  támogatja  Dr.  Smura  János  r. 
alezredesnek  a  Tapolcai  Rendőrkapitányság  kapitányává 
történő kinevezését.
  
A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  a  Veszprém  Megyei  Rendőr-főkapitányság 
Humánigazgatási Szolgálatának küldje meg.

Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal

4. A helyi önkormányzati  rendeletek „A belső piaci szolgáltatásokról” szóló 2006/123/EK 
irányelv rendelkezései szerinti felülvizsgálatának ütemezése
     Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Átadja a szót a jegyző asszonynak.

Dr. Verbovszki Valéria
Az  előterjesztésben  leírt  mindent.  Az  önkormányzat  rendeleteinek  meg  kell  felelnie  a 
2006/123/EK irányelvnek, ezért az összes önkormányzati rendeletet felül kell vizsgálni, és ki 
kell választani azokat, amik nem tartoznak az irányelv hatálya alá, aztán külön azt, ami a 
hatálya alá tartozik, de ellentétes az irányelvvel, valamint azt, ami a hatálya alá tartozik, de 
azzal  ellentétes  rendelkezéseket  nem  tartalmaz.  Ahogy  az  előterjesztésben  is  írta,  a 
rendeletek felülvizsgálatáról egy ütemtervet kell készíteni, és ezt az ütemtervet kell most az 
előterjesztésben kiküldött határozati javaslattal elfogadni. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a határozati javaslatot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna



Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

51/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  képviselő-testülete  a 
helyi  önkormányzati  rendeletek  „A  belső  piaci 
szolgáltatásokról”  szóló  2006/123/EK  irányelv 
rendelkezései  szerinti  felülvizsgálatát  az  alábbi 
ütemezésben végzi el:

I.  Ütem:  Az  Irányelv  hatálya  alá  nem  tartozó  helyi 
rendeletek felülvizsgálata;
II. Ütem: Az Irányelv hatálya alá tartozó, az Irányelvvel 
ellentéte,  valamint  az  irányelvvel  nem  ellentétes 
rendelkezéseket  tartalmazó  helyi  rendeletek 
felülvizsgálata.

A  Képviselő-testület  felkéri  a  jegyzőt,  hogy  a  helyi 
rendeletek  felülvizsgálatát  készítse  elő,  és  a 
polgármestert,  hogy  azokat  terjessze  be  a  képviselő-
testület  elé  a  szükséges  döntések  meghozatala 
érdekében.

Felelős: jegyző
     Polgármester

Határidő: I. Ütem: 2009. augusztus 31.
       II.  Ütem: folyamatos,  de legkésőbb 2009. 

szeptember 30.

5. Belső ellenőrzési jelentés és a javaslatok realizálásáról szóló jelentés tudomásulvétele, az 
intézkedési terv jóváhagyása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
A belső ellenőrzési jelentést megtekinthették a polgármesteri hivatalban, reméli,  hogy erre 
mindenki sort kerített. Kérdés ezzel kapcsolatban?

Dr. Verbovszki Valéria
Csak annyival szeretné kiegészíteni, hogy a határozati javaslatot már az előző testületi ülésre 
kiküldték,  a  testület  akkor  nem fogadta  el,  egyfelől  azért,  mert  kifogásolták,  hogy  nem 
ismerik az anyagot. Az anyagot lefénymásolták, és áthozták, így az megismerhető volt. Az 



intézkedési terv arról szól, hogy azokat a feladatokat, amelyeket magába foglal, teljesíteni 
kell.  És szeretné jelezni,  hogy elírás is van, a június 30-i határidőt szeptember 30-ra kell 
módosítani. Szeptember 30-ig behozzák a testület elé az összes előirányzott feladatot, amit az 
intézkedési  terv  tartalmaz,  kivéve  a  vagyonrendeletes  részt,  mivel  azt  már  a  testület 
végrehajtotta. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az intézkedési terv elfogadását. 

 Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

52/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2009. május 11-én készült  belső 
ellenőrzési  jelentést  tudomásul  vette,  a javaslatok realizálása érdekében az intézkedési 
tervet az alábbiak  szerint hagyja jóvá:

Intézkedési  terv

1. A számlarend elkészítését a számvitelről szóló 2000. évi C. törvény 161. §-a, valamint 
az  államháztartás  szervezetei  beszámolási  és  könyvvezetési  kötelezettségének 
sajátosságairól szóló 249/2000. (XII.24.) kormányrendelet 49. §-a alapján.

2. A  leltározási  és  leltárkészítési  szabályzatot  kibővíteni  az  üzemeltetésre,  kezelésre 
átadott,  vagyonkezelésbe  vett,  illetve  idegen  helyen  tárolt  eszközök  leltározásának 
módjával,  a  leltározás  időszakában  történő  eszközmozgások  eljárásrendjével, 
bizonylatolásával, a leltárértekezletek tartásának szükségességével, az eltérések miatt 
szükségessé  vált  felelősség  érvényesítésének  határidejével.  Továbbá  javaslom 
elkészíteni a selejtezési és hasznosítási szabályzatot.

3. Az  értékelési  szabályzatot  kibővíteni  az  eszközök,  befektetett  eszközök,  illetve 
forgóeszközök  csoportjába   való  besorolás  kritériumaival,  a  100.000  Ft  egyedi 
bekerülési  érték  alatti  vagyoni  értékű  jogok,  szellemi  termékek,  tárgyi  eszközök 
bekerülési értékének beszerzéskori elszámolásával, a vagyonkezelésbe adott eszközök 
vagyonértékelése  során  alkalmazott  értékelési  eljárás  elveivel,  módszerével, 
dokumentálásának szabályaival, felelőseivel.

4. A számviteli törvény (2000. évi C. törvény), az államháztartás szervezetei beszámolási 
és  könyvvezetési  kötelezettségéről  szóló  kormányrendeletben  (249/2000.  kr.) 



foglaltak, valamint a leltározási szabályzat szerint a mérleg valódiságát alátámasztó, 
2008. évre vonatkozó leltározás elrendelését, elkészítését, feldolgozását, kiértékelését.

5. A  vagyongazdálkodási  rendeletet  kibővíteni  a  forgalomképesség  szerinti  besorolás 
megváltoztatásának módjával.

Felelős: jegyző

Határidő: 2009. szeptember 30.

6. 2009. évi költségvetési rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Dr. Verbovszki Valéria
Ezt  a  módosítást  már  a  múlt  testületi  ülésre  is  behozták,  ez  tartalmazza  a 
szennyvízcsatornázás  költségeit  is.  Annak  idején  a  képviselő-testület  a  költségvetési 
rendeletet úgy fogadta el, hogy nem szerepelt benne a szennyvízcsatornázás. Ahhoz, hogy a 
pályázatot a második fordulóra be lehessen nyújtani, szerepeltetni kell a költségvetésben. Ez 
semmiféle kötelezettséget nem ró a testületre költségvetésrendelet-ügyileg. 

Fábián Gusztáv
Változatlanul nem támogatja ezt a dolgot addig, amíg ki nem derül tisztelt képviselő társaim 
és polgármester asszony számára is, hogy a csatorna beruházás működésképes-gazdaságos.

Simonné Vitányi Mónika
Ehhez kellett volna most a közbeszerzőt megbízni. 

Fábián Gusztáv
Igen, tudja, hogy ehhez kellett volna a közbeszerző cég. A polgármester asszony is tett egy 
olyan ígéretet, hogy a DRV-nél érdeklődik. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem lehet előre eljárást kérni, mert akkor a DRV nem indulhatna a közbeszerzésen. 

Fábián Gusztáv
Akkor változatlanul csak azt tudja mondani, hogy nyugodtan várhatnak a szavazással, mert 
ez ugyanúgy a pályázat beadása előtt kell eldönteni. 

Dr. Verbovszki Valéria
Szeretné felhívni az alpolgármester úr figyelmét arra, hogy az, hogy szerepeltetik a csatorna 
beruházást a költségvetésben, semmiféle kötelezettséggel nem jár. 

Raffay Béla
Szükséges lenne ezt elfogadni, az alpolgármester úr azonban mindig megtesz minden olyan 
lépést, ami hátráltatja a csatornázást.

Fábián Gusztáv
Ő a lelkiismerete szerint szavaz, és véleménye szerint még nem érett meg az idő arra, hogy 
ezt betegyék a költségvetésbe.

Mátraházi Zsuzsanna
Amikor először szavaztak a költségvetésről azért vették ki, hogy ne torzítsa a költségvetést ez 
az összeg, akkor elhangzott,  hogy nem is szükséges a költségvetésben benne lennie, mert 
majd a csatornatársulás, vagy hogy hívják, fogja intézni a dolgokat. 



Dr. Verbovszki Valéria
Úgy  gondolja,  hogy  a  polgármester  asszony  a  költségvetés  elfogadtatásakor  egy 
kényszerhelyzetbe volt, mivel ha nem megy bele ebbe, akkor nincs elfogadott költségvetése. 
Ahhoz azonban, hogy a csatornával tovább tudjanak lépni, hangsúlyozza, szükség van arra, 
hogy a költségvetésben a csatornaberuházás szerepeljen. Amennyiben nem nyer a pályázat 
behozhatják újból a költségvetési rendeletet és módosíthatják úgy, hogy kiveszik belőle ezt 
az összeget. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel a 2009. évi költségvetési rendelet módosításának második 
olvasatban történő elfogadását. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Tartózkodik. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nem.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett  a  2009.  évi  költségvetési  rendelet  módosításáról  második  olvasatban  nem  alkot 
rendeletet, és meghozza alábbi határozatát: 

53/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat  2009.  évi  költségvetésének  módosításáról 
második olvasatban nem alkot rendeletet. 

7. Alapító okiratokkal kapcsolatos határozathozatalok
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Dr. Verbovszki Valéria
2008. decemberében, amikor Polgármesteri Hivatalt hozott létre az önkormányzat, akkor már 
el kellett fogadni egy alapító okiratot, ami helyett a képviselő-testület májusban újat hozott. 
Azt a határozatot,  amivel a képviselő-testület ezt az új alapító okiratot elfogadta hatályon 
kívül kell helyezni, és az eredeti alapító okiratot módosítja és egészíti ki a képviselő-testület. 
Első lépésként az a módosító és kiegészítő alapító okiratot kell elfogadni, második lépésként 
pedig  az  egységesített  alapító  okiratot.  Három  határozatot  kell  tehát  hozni,  az  elsővel 
hatályon kívül kell helyezni a 42/2009.(V.26.) Kth. sz. határozatot, aztán egy határozattal el 
kell fogadni a módosító és kiegészítő határozatot, végül el kell fogadni egy határozattal az 
egységes alapító okiratot is. Ismerteti a módosító és kiegészítő alapító okiratot. (a módosító 
és kiegészítő, valamint az egységes alapító okirat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)



Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti a határozati javaslatot: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld 
Község Polgármesteri  Hivatala Alapító Okiratának elfogadásáról szóló 42/2009.(V.26.) Kht. 
sz.  határozatát  hatályon  kívül  helyezi.  A képviselő-testület  utasítja  a polgármestert,  hogy a 
határozatot Magyar Államkincstár részére küldje meg. Felelős: polgármester Határidő: azonnal
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot: 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

54/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Salföld  Község  Polgármesteri  Hivatala  Alapító 
Okiratának elfogadásáról szóló 42/2009.(V.26.) Kht. sz. 
határozatát hatályon kívül helyezi.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot Magyar Államkincstár részére küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Salföld  Község Polgármesteri  Hivatala  Alapító  Okiratának  elfogadásáról  szóló   97/2008. 
(XII.10.)  Kth.  határozatát  az  előterjesztésnek megfelelően  módosítja.  A képviselő-testület 
utasítja  a  polgármestert,  hogy  a  határozatot  Magyar  Államkincstár  részére  küldje  meg. 
Felelős: polgármester Határidő: azonnal
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna



Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

                                         55/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Salföld  Község  Polgármesteri  Hivatala  Alapító 
Okiratának elfogadásáról szóló  97/2008. (XII.10.) Kth. 
határozatát az előterjesztésnek megfelelően módosítja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot Magyar Államkincstár részére küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Salföld Község Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának az előterjesztésnek megfelelően 
egységes  szerkezetben  elfogadja.  A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozatot  Magyar  Államkincstár  részére  küldje  meg.  Felelős:  polgármester  Határidő: 
azonnal
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Dr. Verbovszki Valéria
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát:

56/2009.(VI.22.) Kth. sz. határozat



Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Salföld  Község  Polgármesteri  Hivatala  Alapító 
Okiratának  az  előterjesztésnek  megfelelően  egységes 
szerkezetben elfogadja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  az 
határozatot Magyar Államkincstár részére küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

8. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Simonné Vitányi Mónika
Átadja a szót Mátraházi Zsuzsanna képviselő-asszonynak.

Mátraházi Zsuzsanna
A tervező úr a múltkor azt mondta a szennyvízre, hogy nem hozzáértőek, és úgy szólnak 
hozzá,  amikor  a  gyanújukat  hozták  szóba.  Gondolták,  hogy szakértőbb  helyre  próbálnak 
elmenni. Kóthay László szakállamtitkár úr volt kedves munkatársaival, szakértőkkel együtt 
fogadni őket, ahol elmondták a kétségeiket, ami kifejezetten arra irányult,  hogy mennyi  a 
vízfogyasztás, hogy pályázatban, amit ők láttak, és amiből következtetéseket tudtak levonni, 
illetve  megállapítani  tudták,  hogy ez a  pályázat  helyes  vagy nem helyes,  nem egyezik  a 
vízfogyasztással.  Elmondták  azt  is,  hogy  mennyi  a  lakosságszám,  mennyi  a  téli-nyári 
vízfogyasztás, meg az arányok, a lélekszám olyankor, és ilyenkor. Ők is kérdeztek tőlük, és 
ekkor derült ki tulajdonképpen, hogy nagyon gyorsan át kellene gondolniuk ezt az egészet, 
ha nem azt szeretnék, hogy torzó legyen az egész. Tudniillik megkérdezték azt, hogy hány 
beépített terület van, azaz, hogy a 101 terület mind beépített-e, mindegyiken van-e bevezetett 
víz, és kiderült, hogy ez nem így van, és akkor derült ki, hogy ROP, illetve európai uniós 
pályázatok közműfejlesztési előfinanszírozást nem támogatnak. Előfinanszírozásnak számít, 
ha üres a telek, illetve, ha nincs bevezetve a víz. Következésképpen ez gáncsa a pályázatnak, 
további gáncsa, hogy az ismert adatok alapján azt mondták, hogy pontosan ez az a település, 
ahol  csatornázni  nem  lehet,  illetőleg  a  legnagyobb  buktatója  az  egésznek  a 
fenntarthatatlansága a vízműnek. Ezt a szakértők így látták, és azt mondták, hogy nem kell 
erről  a  pályázatról  lemondaniuk,  hiszen  a  pályázati  kiírásban  az  szerepel,  amit  ők  is 
szeretnének, és éppen egy mintafalut keresnek erre, egyedi szennyvíztisztítást alakíthatnak 
ki, és mint mintafalut mutogathatnak. A Balaton-felvidék térségében ők ezt szeretnék látni. 
Nem kell  félreérteni,  ez  egy szennyvíztisztító  mű,  ami  náluk van tervezés  alatt,  amit  ők 
támogatnának az az egyedi,  ami úgy valósítható meg ugyancsak pályázat alapján, hogy a 
mostani  pályázatot  nagyon  gyorsan  átírják.  Nincs  veszve  tehát  a  dolog.  Különben  nem 
akadályozni  szeretnék  a  csatornát,  hanem  azt  szeretnék  megakadályozni,  hogy  torzót 
hozzanak létre, hogy kifizethetetlen számlákat hozzanak létre. Azzal, hogy elmentek és igazi 
szakvéleményt  kértek,  azt  hiszi,  hogy  nagy-nagy  csapdától  próbálják  megóvni  az  egész 
települést. 

Fábián Gusztáv
Ehhez annyit tud hozzátenni, hogy ő személy szerint annyit kért, hogy szakvéleményezzék a 
tervet. Azokat az adatokat tudta mondani, ami a rendelkezésére állt, és el is mondták, hogy 
nem a pályázatot kívánják megtorpedózni, hanem azt nem szeretnék, hogy egy gazdaságilag 
működésképtelen szennyvízkezelés legyen a faluban. A mai napig nem kaptak erre választ, 
hogy a C variáció gazdaságilag működik-e. Jó, természetesen itt van közben a közbeszerzési 



tanács, azt nem tudja, hogy ők hova fognak menni, vagy honnan kérnek szakvéleményt. Itt 
úgy érezte, hogy egy ígéretet kaptak arra, hogy belátható időn belül kaphatnak egy véleményt 
a fenntarthatóságról. Ezt már csak azért is mondja, mert mindenféle bírósággal meg egyéb 
dologgal fenyegetőznek, a falunak teljesen nem mindegy, hogy egy teljesen kihasználatlan, 
óriás  kapacitású  mű  menjen  villanyszámlával.  Ezt  talán  mindenki  belátja.  Abban  nincs 
eltérés, hogy mindenki fenntartható csatornát akar. Olyanról nem tud szavazni, amiről nem 
látja, hogy a jövőre nézve Salföldnek működőképes legyen. 

Mátraházi Zsuzsanna
Annyit  szeretne  hozzátenni,  hogy  ők  folyton  kérték  a  hatástanulmányokat.  A 
minisztériumban azt mondták, hogy nem szabad bedőlni tervezőknek, hanem mindjárt kérni 
kell  a gazdaságossági  és hatástanulmányokat.  Azt mondták,  hogy nekik úgy kellett  volna 
elindulniuk, hogy a különböző variációk alapján szavaznak. Kérdezték, hogy miért nem ez 
alapján szavaztak, azt mondták, hogy azért, mert olyanok nem voltak. Tehát, hogy lássák, 
hogy ha egyedivel  készül,  akkor ennyibe kerül,  ha csatornát  csinálnak,  annyiba kerül,  ha 
szennyvíztisztítót csinálnak, akkor annyiba kerül, és ennyi lesz a későbbi működtetése. Tehát 
ezeknek az adatoknak az ő véleményük szerint is,  már a pályázat  előtt meg kellett  volna 
születnie. Ez az amit ők is mindig említettek, hogy e nélkül nagyon nehéz dönteni. 

Simonné Vitányi Mónika
Sajnálja, hogy őt nem hívták magukkal,  szívesen elment volna Kóthay úrhoz. Nem tudja, 
hogy milyen minőségben jártak el egyébként, mert megbízást,  felhatalmazást nem kaptak. 
Írásban semmit  nem hoztak.  A kérése az  lenne,  hogy nyújtsák  be írásban azt,  ami  most 
elhangzott,  mert  amennyiben  ez  nem történik  meg,  akkor  a  lakosság  félretájékoztatására 
szolgálna. Amit hozzá szeretne fűzni ehhez az egészhez annyi, hogy magától Kóthay László 
úrtól  kapott  levelet,  amiben  teljesen  más  tájékoztatást  ad,   emiatt  felháborítja  az,  ami  a 
személyes megbeszélésen elhangzott. Úgy gondolja, hogy nekik van egy Kóthay László által 
írt  levelük,  ami  támogatja  a  pályázatukat.  A  képviselő-asszony  és  az  alpolgármester  úr 
elment hozzá, és mondott  valamit, amit, amíg azt írásban nem látja, nem tudja elfogadni. 
Képviselő-asszony azt állítja, hogy úgy szavaztak a C variácóról, hogy nem is tudták, hogy 
miről  van  szó.  Három verzió  volt:  A,  B és  C.  Mikor  beadták  a  pályázatot  az  A verziót  
visszadobták, mert nem tartoznak az agglomerációba. Maradt a B és a C verzió. Az egyediről 
azért  nem készítettek  verziót,  mert  amikor  2008 márciusában  beadták  a  pályázatot,  nem 
szerepelt a törvényben ez a lehetőség. Nem is lehetett volna tehát vizsgálni külön az egyedit.  
Hat  oldalas  levelet  kaptak  a  Környezetvédelmi  és  Vízügyi  Felügyelőségtől,  amiben  arról 
írnak,  hogy  itt  nem  valósítható  meg  az  egyedi.  Elmentek  a  környezetvédelmi 
hatástanulmányt  megbeszélni,  ahol  szintén  elmondták,  hogy  itt  nem  lehet  az  egyedit 
kialakítani.  Mindezért  nem érti,  hogy továbbra is  miért  ragaszkodnak az egyedihez.  Meg 
kellene  végre  érteni,  hogy  fokozottan  érzékeny  vízbázisú  területen  vannak.  Lehet,  hogy 
Kóthay urat  nem világosították  fel  arról,  hogy a  Balaton-törvény  vonatkozik  rájuk,  nem 
világosították fel arról sem, hogy érzékeny vízbázisú terület, tehát a települések ivóvíz-bázisa 
miatt  nem engedik  az  egyedit.  Nem engedik  továbbá azért  sem,  mert  valamelyik  terület 
talajvizes. Nem érti, hogy miért ragaszkodnak mégis ehhez, hiszen a hatóságoktól sorban az 
jön vissza, hogy a C változat a megvalósítható, támogatható megoldás. Már régen nem ezen 
kellene törni a fejüket, hanem azon, hogy kiválasszanak olyan kivitelezőt, aki tényleg a falu 
szempontjából a legjobb. 

Mátraházi Zsuzsanna
Amikor a Balaton-törvény módosították, jelentkeztek azonnal, és mondták, hogy beszéljék 
meg, mert van más változat is. 

Simonné Vitányi Mónika



Elnézést kér, hogy közbevág, de akkor már hiába tárgyaltak volna erről, mivel a pályázatot 
már jóval előtte benyújtották. 

Mátraházi Zsuzsanna
Módosítani  lehet.  Kóthay  úr  egyébként  annyira  tájékozott  volt,  hogy előtte  volt  a  teljes 
dokumentációja ennek a pályázatnak, és a különböző, vele kapcsolatos hivatalokhoz intézett 
kérelmek  és  levelek.  Ott  volt  egy dossziéban minden előtte,  ennyire  tájékozott  volt.  Azt 
mondta, hogy sajnos még a tervezők és kivitelezők sem tudják pontosan, hogy melyik egyedi 
tisztítás  mit  jelent,  ezért  szeretnének  egy  mintafalut  létrehozni,  hogy  azok  is  tudjanak 
tájékozódni,  azok is  lássák,  hogy mi a  helyzet.  Azt mondja,  hogy a pályázatot  mindenki 
jónak találta,  és ezt  a változatot  mondta  megoldhatónak,  holott  a hatóságok nem a valós 
adatokat  ismerték,  hanem a  pályázatban  szereplő  adatokat,  amelyek  eltérnek  a  tényleges 
adatoktól.

Simonné Vitányi Mónika
A hatóságok a rendeleteket és a törvényeket ismerték, mivel azért nem lehetett más változatot 
megvalósítani, mert minden más változat ezekkel ellentétes lett volna. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ők ezek  alatt  az  adatok alatt  vannak.  Ugyanaz  a  levél  van  szerinte  a  birtokukban,  csak 
különböző  részeit  olvassák.  A  szakállamtitkár  munkatársa  azt  mondta,  hogy  abban  a 
bizonyos április 9-i levélben leírták a fenntartásaikat. 

Raffay Béla
Ha itt  egyedi  szennyvíztisztítók is lesznek, akkor még kevesebb lesz az a szennyvíz,  ami 
belejut a közösbe. Nem érti, hogy akkor ezt hogy képzelik. 

Fábián Gusztáv
Kétség kívül nem kaptak a helyszínen írást arról, amit a helyszínen beszéltek. Személyesen, 
mint  salföldi  polgárok mentek  oda,  nem önkormányzati  felhatalmazással.  Ő szaktanácsot 
kért,  és  erre  szeretne  választ  kapni.  Ha egy  szakvélemény  bebizonyítja,  hogy bármelyik 
változat gazdaságilag nem üzemképes, akkor mit csinál a tisztelt polgármester asszony és 
tisztelt képviselő-társa? Hogy fog dönteni?

Raffay Béla
Amennyiben azok a telkek, amikre nincs bevezetve a víz, nem számítanak, akkor már régen 
meg van a kétharmados többség. 

Fábián Gusztáv
Amennyiben írásos választ kapnak, akkor azt bemutatják a tisztelt képviselő-testületnek is. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem. Ő most kéri, hogy az alpolgármester úr, illetve képviselő-asszony írják le, hogy mi 
hangzott  el  azon  a  megbeszélésen,  mert  annak  birtokában  már  el  tud  menni,  akár  a 
szakállamtitkár úrhoz és megkérdezheti, hogy akkor ő mit és hogyan gondol. 

Fábián Gusztáv
Ha a polgármester asszony elmegy a szakállamtitkárhoz, akkor meg fogja tudni, hogy mit 
mondott, úgyhogy nem érti, hogy minek is kellene leírnia bármit is. 

Simonné Vitányi Mónika



Ezt a választ tekintheti úgy, hogy akkor ez magánbeszélgetés volt? Készült emlékeztető vagy 
jegyzőkönyv?

Fábián Gusztáv
Akárminek nevezhetik. 

Dr. Verbovszki Valéria
Az  Ötv.  kommentárja  azt  írja,  hogy  a  képviselő  saját  elhatározásából  is  eljárhat, 
tájékozódhat, tájékoztatást adhat, véleményt nyilváníthat, de ha külön megbízást nem kapott, 
akkor  nem  léphet  fel  a  képviselő-testület  nevében,  csak  képviselői  minőségében.  Úgy 
gondolja, hogy a képviselő-asszony és az alpolgármester úr nem a testület nevében járt el, 
illetve erről az egészről nincs is napirend, a mai ülés nem erről szól. A polgármesteri hivatal 
nevében  van  itt,  és  azt  szeretné  mondani,  hogy  nincs  már  kapacitásuk  arra,  hogy  ilyen 
hosszadalmas jegyzőkönyveket levegyenek, ezért szeretné megkérni a polgármester asszonyt 
arra, hogy zárja rövidre a vitát főleg azért, mert ez nem is tartozik a testületi üléshez. 

Simonné Vitányi Mónika
Rendben, de még egy adatot szeretne elmondani. A múltkor megkérte a képviselő-asszonyt, 
hogy kérdezze meg, hogy Ábrahámhegyen mennyi a csatornadíj összege. Megkérdezte?

Mátraházi Zsuzsanna
Mivel a kérés úgy hangzott el, hogy „Zsuzsa menj el az Icukához és kérdezd meg”, ezért úgy 
gondolta, hogy nem polgármesterként kérdezi meg.

Simonné Vitányi Mónika
Csak azért,  mert  az  ülésen  Zsuzsának szólította  és  nem képviselő-asszonynak,  ezért  úgy 
gondolta,  hogy  nem,  mint  polgármester  kéri?  Na,  semmi  baj  megszerezte  az  adatokat. 
Ábrahámhegyen 589 Ft+Áfa a csatornadíj. Kővágóörsön 696+áfa/m3. Salföldön előzetesen, 
mielőtt  megversenyeztették  volna  a  csatornaműködtetést  648  Ft.  Azt  szeretné  még 
elmondani, hogy egyet nem szabad elfelejteni a saját szennyvíztisztítóval kapcsolatban. Azt 
mindenki  tudja,  hogy  a  gulácsi  szennyvíztelepet  bővíteni  kell,  ezért  még  pluszban  kell 
fizetni. Ők még mindig előnyösebb helyzetben vannak, mivel egyrészt közbeszereztethetik, 
utána is beleszólhatnak az árakba, illetve saját tulajdonukban lesz a rendszer. Magáncégek is 
pályázhatnak az üzemeltetésre, továbbá még mindig ott van a lehetőség, hogy a későbbiek 
folyamán hasznosítani lehessen ezt az egész üzemet. 
Megköszöni a részvételt, és az ülést 14,45-kor bezárja. 

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
                     polgármester h.jegyző


